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Paragraf 75  

Upprop och val av protokolljusterare 

Beslut 
Lars Engelberg (S) utses till protokolljusterare. 

__________  
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Paragraf 76  

Godkännande av föredragningslista 

Beslut 
Föredragningslistan godkänns. 

__________  
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Paragraf 77  

Information 

Beskrivning av ärendet 
 
Information från förvaltningsledningen, Gunilla Fröman och Danielle Littlewood 

· Beskrivning av aktiviteter som pågår på grund av att 
entreprenadupphandlingen för nya avloppsreningsverket är överklagat. 

· Det är viktigt att vara sparsamma med dricksvattnet. Det gäller även 
kommunens verksamheter. 

· Tekniska nämnden och kommunstyrelsen kommer att få en slutredovisning 
av Pepparrotsbadet under hösten 2023. 

· Information om fårhagen på Gröngarn. 
· Information om foodtrucks. 
· Ingen handel på Stora torget enligt de lokala ordningsföreskrifterna. 

  

Information från ordförande Krister Larsson 

· Den 13 juni invigdes en lekpark på Mostavägen i Fjärdhundra där delar av 
tekniska nämnden deltog. 

· Under nästa vecka kommer Krister Larsson och Lars Engelberg att träffa 
kommunens revision. 

  

Information från Plex, Krister Larsson 

· Alla partier kommer att få utkast på översiktsplaner att läsa inför höstens 
fortsatta arbete. 

· Tillsammans med översiktsplanen kommer en vattentjänstplan att tas fram. 
· Flera avslag på nya detaljplaner på grund av för stor samlad bebyggelse 

och att det finns behov av en samlad stadsplanering. 

  

__________  
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Paragraf 78  

Information - Livsmedelsupphandling 

Beskrivning av ärendet 
Under 2024 är det dags för en ny upphandling av kommunens livsmedelsavtal. 
Under hösten 2023 kommer tekniska nämnden, vård- och omsorgsnämnden och 
utbildning- och arbetsmarknadsnämnden tillsammans ta fram riktlinjer för 
upphandlingen.  

Föredragande: Viktoria Grönholm 

__________  
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Paragraf 79 Ärendenummer TF2023/217 

Delegationsbeslut 2023 

Beslut 
Redovisningen av delegationsbesluten godkänns. 

Beskrivning av ärendet 
Med kallelsen till nämndmötet följer en förteckning över fattade delegationsbeslut. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Redovisningen av delegationsbesluten godkänns. 

__________  
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Paragraf 80 Ärendenummer TF2022/24 

Uppföljning internkontrollplan halvår 1 2023 

Beslut 
Redovisningen av första halvårets uppföljning av internkontrollplan för 2023 
godkänns. 

Beskrivning av ärendet 
Internkontrollplanen innehåller fem kontrollområden som ska granskas under 2023 
och har till syfte att se till att det finns en fungerande intern styrning och kontroll 
inom förvaltningen. Planen beslutades av teknisk nämnd i december 2022. Den 
interna styrningen och kontrollen används för att minimera risker, förluster och 
förhindra allvarliga fel. Det är även ett verktyg för att nå kommunens mål, 
genomföra fattade beslut och trygga kommunens tillgångar.  

Uppföljningen ska genomsyras av ständiga förbättringar av verksamheten och vara 
ett hjälpmedel och en naturlig del i verksamhetens dagliga arbete och i det 
systematiska kvalitetsarbetet. För att genomföra kontrollen ska reglementet som 
bygger på ramverket för intern styrning och kontroll följas.  

Vid revisionen under första halvåret (halvår 1) undersöks varje kontrollområdes 
status på ett övergripande plan där förutsättningar och strukturer granskas. Vid 
uppföljning andra halvåret (halvår 2) är revision inriktad på granskningen längre ut i 
organisationen på den operativa nivån. Där sker uppföljning av de olika 
kontrollpunkter som finns i planen. Till exempel att rutiner och verktyg tillämpas och 
används, att tjänsteskrivelser diarieförts korrekt, att klarspråk tillämpas i 
tjänsteskrivelser.  

Metoden att granska övergripande strukturer halvår 1 är för att kunna verifiera och 
bekräfta vid halvår 2 att systemet fungerar som det är tänk och rutiner efterlevs. 
Genom en summering och bedömning av kontrollområdet lämnas omdömen: 
tillfredsställande, avvikelse, förbättringsförslag samt observation. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Uppföljningen av ISK halvår 1 2023 visar att samhällsbyggnadsförvaltningen i stor 
utsträckning har tillfredsställande strukturer och styrning inom kontrollområdena 
förutom inom projektstyrning och bisysslor där avvikelser hittades.  
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Det finns utvecklingsplaner under genomförande på förvaltningen inom 
projektstyrning samt för ekonomistyrning och organisationen har identifierat brister 
och svagheter där åtgärder pågår. Bland annat genom systemutveckling och 
införande av nya uppföljningsverktyg. Om utvecklingsplanerna kan fortsätta som 
planerat kommer avvikelserna att kunna släckas. Vid granskning av området 
bisysslor framkom avvikelser där anmälan och godkännande av bisysslor 
saknades vid en kontroll mot bolagsverkets register. 

 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Redovisningen av första halvårets uppföljning av internkontrollplan för 2023 
godkänns. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Redovisningen av första halvårets uppföljning av internkontrollplan för 2023 
godkänns. 

__________ 
 
Kopia till: 
kommunstyrelsen  
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Paragraf 81 Ärendenummer TF2022/1029 

Ekonomisk månadsrapport maj 2023 

Beslut 
Tekniska nämnden tackar för den ekonomiska månadsrapporten och lägger den till 
handlingarna. 

Beskrivning av ärendet 
En månadsrapport kommer att lämnas från samhällsbyggnadsförvaltningen till 
kommunledningsförvaltningen i samband med bokslut för februari, mars, maj och 
november. 

Månadsrapporten är en sammanfattning av nuläge och analys av det ekonomiska 
resultatet med fokus på större avvikelser av utfall samt prognos jämfört med 
budget. Månadsrapporten består av två delar, första delen visar tekniska 
nämndens skattefinansierade verksamheter och andra delen visar vatten- och 
avloppsverksamheten som är taxefinansierad. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
För tekniska nämndens skattefinansierade verksamheter visar prognosen för helår 
2023 ett underskott med -0,7 miljoner kronor mot budget för 2023. Detta är en 
justering sedan föregående prognos då uthyrningsgraden på kommunens 
fastigheter har ökat och att rivningen av Örsundsbroskolan har skjutits fram i tiden. 

Prognosen för förvaltningen kan dock komma att ändras under året, då många 
verksamheter är säsongsbetonade och att inflation kan komma att påverka 
kommande inköp. Samt att priset för elhandel i dagsläget gör att prognosen är i 
nivå med budget, men denna prognos är osäker på grund av osäkerhet på 
elmarknaden. 

Den taxefinansierade verksamheten för Vatten och avlopp har i dagsläget en 
prognos som är i nivå med budget. 

Bilaga: Ekonomisk månadsrapport TN maj 2023. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden tackar för den ekonomiska månadsrapporten och lägger den till 
handlingarna. 
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Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Ärendet är inte berett av arbetsutskottet. 

__________  



Protokoll  13 (36) 

Sammanträdesdatum  
2023-06-15  

 

Tekniska nämnden 
 

Justerarnas signaturer Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

 

Paragraf 83  

Information - Revisionsrapporter: Granskning av 
investeringsprocess och Planerat underhåll fastighet.  

Beskrivning av ärendet 
Tekniska nämnden har tagit emot två remisser på två revisionsrapporter från 
kommunfullmäktige. De handlar om en granskning av kommunens underhåll av 
fastigheter och om en granskning av investeringsprocessen. Förvaltningen 
kommer att bereda ärendena och återkomma till hösten med ett förslag på svar på 
remisserna. 

Föredragande: Jenny Hertz  

__________  
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Paragraf 84  

Energistatistik 2022 och energiplan 2023-2024 

Beskrivning av ärendet 
I tekniska nämndens långsiktiga plan 2018-2023 är ett mål att minska 
energianvändningen med 10 procent och redan 2022 har energianvändningen 
minskat med 10,3 procent. Ett annat mål är att öka andelen solceller där 
elproduktionen från solceller ska öka från 0,8 procent till 3,4 procent. Under 2022 
är andelen 3,0 procent.  

Förvaltningen fortsätter att arbeta med flera olika energieffektiviseringar som 
innebär minskad kostnad över tid. 

Föredragande: Emanuel Olofsson 

__________  
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Paragraf 85 Ärendenummer TF2022/88 

Utökad investeringsutgift för LSS-boende Åkersberg, 
Åkersrovägen 

Beslut 
1. Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige att utöka investeringen för 

LSS-Åkersberg med 8 miljoner kronor till totalt 31 miljoner kronor. 
2. Tekniska nämnden föreslår kommunstyrelsen att besluta om 

genomförande av projekt LSS-Åkersberg med bibehållet innehåll, under 
förutsättning att kommunfullmäktige utökar investeringsutgiften med 8 
miljoner kronor. 

Reservationer 
Ingvar Magnusson (NE) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 

Jag känner mig inte trygg med beslutet utifrån mina följande kommentarer till den 
idag nya redovisade investeringsutgiften för planerat LSS boende i Åkersberg. 

· Jag saknar en programhandling i beslutsunderlaget 
· Utifrån kommunkoncernens tuffa och besvärliga ekonomiska situation 

både idag och för de kommande åren enligt den långsiktiga ekonomiska 
planen kan jag inte acceptera den idag redovisade höjningen av 
investeringsutgiften med 8 Mkr till totalt 31mkr, dvs en höjning med 35%. 
Det är orimligt att betala över 5 Mkr/lägenhet, motsvarande 50.000 kr/ kvm. 
Det är inte acceptabelt att för ett hus med sex små lägenheter betala lika 
mycket som vad sex större familjevillor kostar att bygga i Enköping 

· Tekniska nämnden och Sbf har med sin stora utförarkompetens ett stort 
ansvar för att hjälpa våra beställare, i det här fallet VoO med kreativa och 
konstruktiva besparingsförslag eller alternativa mer ekonomiska lösningar 
när det visar sig att upphandlingsbeloppen väsentligt överskrider 
budgeterad nivå. 

· Detta gemensamma arbete ska helst ske innan berörda nämnder begär 
utökad budgetram ifrån Ks och KF. 

· Ett eventuellt sådant arbete har tyvärr inte redovisats i detta ärende. 
· Ett aktuellt exempel: Enligt antagen detaljplan för berörd fastighet är 

byggrätten 1226 kvm BTA. Redovisat förslag utnyttjar enbart 610 kvm av 
dessa. Det är inte ekonomiskt effektivt med  hänsyn till det stora behovet 
av LSS boenden. Utnyttjar vi istället hela byggrätten och bygger i två plan 
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minskar investeringsutgiften förmodligen väsentligt per lägenhet och 
därmed även driftskostnaden. 

· Ett alternativförslag: Behovet för flera boendeplatser är fortsatt stort och 
jag är övertygad om att SBF kan hitta aktörer på marknaden som kan 
erbjuda konkurrenskraftiga erbjudande i form av t ex inhyrning med 
köpklausul. Dels för att minska kommunens investeringar, men även för att 
öka flexibiliteten för kommande behov. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2022-03-22 (KS2021/797) att av tekniska nämnden 
beställa ett LSS-boende för 23 miljoner kronor med ett färdigställande under 
kvartal två 2024, bilaga 1. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen har tillsammans med vård- och 
omsorgsförvaltningen genomfört projektering och upphandling av LSS-boende och 
uppdaterat den kalkylerade projektkostnaden för beslutat innehåll med tillhörande 
funktioner och verksamheter. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Samhällsbyggnadsförvaltningen och vård- och omsorgsförvaltningen har 
samarbetat i framtagandet av underlag för upphandling för att skapa lokaler som 
ska stötta verksamheterna och utformas på ett ekonomiskt och hållbart sätt.  

Den senaste tidens inflation och prisutveckling för genomförande av 
byggnadsprojekt påverkar även projektet LSS-boende i Åkersberg. Tidigare 
beslutad investeringsbudget för LSS-Åkersberg är 23 miljoner kronor och en 
bedömning är att med beslutat innehåll och funktioner kommer utgiften att öka till 
31 miljoner kronor.  

I kommunfullmäktiges beslutade investeringsplan för 2022–2026 inryms inte denna 
investering i tekniska nämndens budget för vård- och omsorgsförvaltningens 
fastighetsinvesteringar. Kommunfullmäktige behöver ta ett beslut om utökad 
investeringsutgift och kalkylerad driftkostnad om det beslutade innehållet för 
verksamhet och funktioner ska bibehållas. 

Vård- och omsorgsnämndens beslut om driftkostnad är baserad på en preliminär 
hyra som är beräknad utifrån en investeringsutgift om 23 miljoner kronor. Dessa 
driftkostnader kommer behöva utökas i vård- och omsorgsnämnden utifrån en 
investeringsutgift om cirka 31 miljoner kronor. 
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Tidplan 
Bedömningen från samhällsbyggnadsförvaltningen är att projektet försenas 3–6 
månader, vilket innebär att ett färdigställande för verksamhet sker kvartal 3-4 2024. 
Detta under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar om utökad 
investeringsbudget senast i september 2023. 

Bilaga 1: Beslut i kommunstyrelsen (2022-03-22 KS §68) 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
1. Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige att utöka investeringen för 

LSS-Åkersberg med 8 miljoner kronor till totalt 31 miljoner kronor. 
2. Tekniska nämnden föreslår kommunstyrelsen att besluta om 

genomförande av projekt LSS-Åkersberg med bibehållet innehåll, under 
förutsättning att kommunfullmäktige utökar investeringsutgiften med 8 
miljoner kronor. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
1. Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige att utöka investeringen för 

LSS-Åkersberg med 8 miljoner kronor till totalt 31 miljoner kronor. 
2. Tekniska nämnden föreslår kommunstyrelsen att besluta om 

genomförande av projekt LSS-Åkersberg med bibehållet innehåll, under 
förutsättning att kommunfullmäktige utökar investeringsutgiften med 8 
miljoner kronor. 

Beslutsgång 
Ajounering innan beslut 14.30-14.50. 

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunfullmäktige 
Vård- och omsorgsförvaltningen  
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Paragraf 86 Ärendenummer TF2023/481 

Upphävande av vattenskyddsområde för Fagerudds 
vattentäkt 

Beslut 
Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta om att begära hos 
länsstyrelsen om att upphäva vattenskyddsområdet för den tidigare vattentäkten i 
Fagerudd, Bredsand 3:5 med flera. 

Jäv 
Ingvar Magnusson (NE) och Ronny Holmberg (SD) anmäler jäv och deltar inte i 
ärendets beredning och beslut. 

Beskrivning av ärendet 
I Fagerudd finns ett skyddsområde för en gammal vattentäkt (bilaga 1). 
Skyddsområdet beslutades av Länsstyrelsen i Uppsala län i december 1996 
(bilaga 2). Vattenverket på Bredsand 3:5 är sedan länge taget ur drift och 
avvecklat. Fagerudd försörjs sedan 2005 med kommunalt dricksvatten från 
Enköping.  

Eftersom det inte är aktuellt att ta vattenverket i drift igen eller använda det som 
reservvattentäkt fyller föreskrifterna om skyddsområdet inte längre någon funktion 
och kan därför upphävas. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Förvaltningens bedömning är att tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige att 
besluta om att begära hos länsstyrelsen att upphäva vattenskyddsområdet för den 
tidigare vattentäkten i Fagerudd (Bredsand 3:5 m.fl.) i enlighet med bilaga 1. 

Bilaga 1. Karta över skyddsområdet 
Bilaga 2. Skyddsföreskrifter beslutade 1996-12-06 av Länsstyrelsen i Uppsala län 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta om att begära hos 
länsstyrelsen om att upphäva vattenskyddsområdet för den tidigare vattentäkten i 
Fagerudd, Bredsand 3:5 med flera. 
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Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta om att begära hos 
länsstyrelsen om att upphäva vattenskyddsområdet för den tidigare vattentäkten i 
Fagerudd, Bredsand 3:5 med flera. 

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunfullmäktige  
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Paragraf 87  

Information - Strategi för laddinfrastruktur på allmän 
plats 

Beskrivning av ärendet 
I kommunens trafikstrategi står att tekniska nämnden ska skapa förutsättningar för 
möjligheter för allmänheten att ladda bilar och tanka fossilfria drivmedel, 
exempelvis genom markupplåtelse. 

Under det förvaltningsövergripande arbetet med att ta fram en strategi för 
laddinfrastruktur har man analyserat och kartlagt parkeringsmönster, resvanor, 
bilinnehav och bostadsbestånd. 

Under arbetets gång blev det tydligt att frågan om laddinfrastruktur behöver 
hanteras genom två olika strategier. Den först handlar om laddning för allmänheten 
på allmän plats och den ansvarar tekniska nämnden för. Den andra handlar om 
laddning för kommunens egna fordon och laddning vid kommunens lokaler och 
den ansvarar kommunstyrelsen för.  

En strategi för laddinfrastruktur för allmänheten kommer tekniska nämnden att 
besluta om under hösten 2023. 

Föredragande: Andrey Edemskiy och Maurizio Freddo. 
Närvarande: Anna Ahrling, Sara Forsberg och Matilda Alskog. 

__________  
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Paragraf 88 Ärendenummer TF2022/1163 

Svar på remiss på Motion - arbetsresor 

Beslut 
Tekniska nämnden besvarar remissen på motionen om arbetsresor för 
färdtjänstresenärer och föreslår kommunfullmäktige att besluta följande: 

1. Färdtjänstresenärer ska erbjudas arbetsresor till ett subventionerat pris 
som motsvarar avgiften för kollektivtrafik.  

2. Tekniska nämnden får utökad budget och årlig uppräkning för 
samhällsbetalda resor för att täcka kostnaden för arbetsresor. 

3. Tekniska nämnden tar fram riktlinjer för arbetsresor så att budgeten och 
administrationen kan hanteras. 

Beskrivning av ärendet 
Tekniska nämnden har tagit emot en remiss på en motion i kommunfullmäktige 
från Solweig Sundblad (S) och Hans Olsson (S) om att bevilja resor till och från 
arbetet för färdtjänstresenärer mot en avgift som motsvarar avgiften för 
kollektivtrafiken.  

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Enligt lagen om färdtjänst (1997:736) är kommuner inte skyldiga att erbjuda 
arbetsresor till ett subventionerat pris men Enköpings grannkommuner erbjuder 
arbetsresor till sina färdtjänstresenärer till ett pris som motsvarar avgiften för 
kollektivtrafiken. 

Enköpings kommun erbjuder idag arbetsresor för LSS-kunder (LSS står för Lagen 
om stöd och service till vissa funktionshindrade, 1993:387) som åker till och från 
daglig verksamhet. De betalar ingen egenavgift för resorna och kostnaden 
hanteras av vård och omsorgsförvaltningen.  

I dag betalar färdtjänstresenärer som arbetspendlar samma egenavgift som gäller 
för vanliga resor med färdtjänst. Det innebär att det är dyrare för funktionshindrade 
som behöver åka färdtjänst till arbetet i jämförelse med kommunmedborgare utan 
funktionshinder som arbetspendlar. Det går att få hjälp med delar av merkostnaden 
genom skatteavdrag från Skatteverket eller genom merkostnadsersättning från 
Försäkringskassan om kostnaderna överstiger ett visst belopp. 
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Vi saknar idag information om hur många färdtjänstresenärer som åker till sitt jobb 
med färdtjänst. En uppskattning är att det är 3 % av de i arbetsför ålder som 
arbetspendlar om man jämför med uppgifterna från grannkommunerna. Om 
Enköping i likhet med grannkommunerna tillåter arbetsresor inom zon 1 och zon 2 
skulle merkostnaden för kommunen hamna mellan cirka 100 000 och 500 000 
kronor per år. Skulle Enköping i likhet med andra kommuner även tillåta 
arbetsresor utanför zon 2 skulle kostnaden kunna bli betydande högre. 

Förvaltningen bedömning är att arbetsresorna bör erbjudas till ett subventionerat 
pris som motsvarar avgiften för kollektivtrafiken i likhet med grannkommunerna. 
Budgeten för samhällsbetalda resor behöver i så fall utökas och uppräknas årligen 
för att hantera kostnadsökningen. Även regelverket för arbetspendling behöver 
tydliggöras för att lättare kunna förutse årskostnaden och möjliggöra 
handläggningen.  

Bilaga 1: Arbetsresor för färdtjänstkunder, omvärldsanalys.  
Bilaga 2: Remiss på motion – Arbetsresor, KS2022/591. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden besvarar remissen på motionen om arbetsresor för 
färdtjänstresenärer och föreslår kommunfullmäktige att besluta följande: 

1. Färdtjänstresenärer ska erbjudas arbetsresor till ett subventionerat pris 
som motsvarar avgiften för kollektivtrafik.  

2. Tekniska nämnden får utökad budget och årlig uppräkning för 
samhällsbetalda resor för att täcka kostnaden för arbetsresor. 

3. Tekniska nämnden tar fram riktlinjer för arbetsresor så att budgeten och 
administrationen kan hanteras. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden besvarar remissen på motionen om arbetsresor för 
färdtjänstresenärer och föreslår kommunfullmäktige att besluta följande: 

1. Färdtjänstresenärer ska erbjudas arbetsresor till ett subventionerat pris 
som motsvarar avgiften för kollektivtrafik.  

2. Tekniska nämnden får utökad budget och årlig uppräkning för 
samhällsbetalda resor för att täcka kostnaden för arbetsresor. 

3. Tekniska nämnden tar fram riktlinjer för arbetsresor så att budgeten och 
administrationen kan hanteras. 
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Yrkanden 
Johan Engwall (S), Marie Ekberg (S), Lars Engelberg (S) och Ronny Holmberg 
(SD) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunfullmäktige  
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Paragraf 89 Ärendenummer TF2022/1145 

Svar på ledamotsinitiativ - Kvalitetssäkring av 
nämndens beslutsunderlag 

Beslut 
1. Tekniska nämnden tackar för förvaltningens återkoppling på 

ledamotsinitiativet om kvalitetssäkring av nämndens beslutsunderlag. 
2. Tekniska nämnden följer upp kvalitetssäkringen av nämndens 

beslutsunderlag på nämndens möte i december 2023. 

Beskrivning av ärendet 
Tekniska nämnden beslutade i november 2022 om att skicka ett ledamotsinitiativ 
till förvaltningen för beredning och återkoppling, se bilaga. 

Ledmotsinitiativet efterfrågar en uppföljning av nämndens utvecklingsarbete under 
2021/2022 som visar på hur kvaliteten i underlag och beredning kan säkras utifrån 
nämndens behov.  

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Under nämndens utvecklingsarbete under 2021/2022 diskuterades bland annat 
vilka förväntningar nämnden har på förvaltningen. Detta sammanställdes i en lista 
med förbättringsförslag: 

· Bättre balans mellan skrivelse och presentation, till exempel mer klarspråk 
och tydligare tidsuppdelning mellan presentation och politisk diskussion.  

· Ärendenas sammanhang behöver vara tydliga för politiken.  
· Bättre rutiner och transparens i uppföljningen av beslut och beställningar. 
· Förvaltningen ska förutsätta att ledamöterna har läst handlingarna. 
· Involvera politiken tidigare i beredningen av ärenden. 
· Utbilda tjänstepersonerna vad det innebär att jobba i en politisk styrd 

organisation. 
· Förvaltningen ska skapa förutsättningar för politiken att ta sitt ansvar. 

Utifrån nämndens utvecklingsarbete har förvaltningens ledningsgrupp diskuterat 
och tagit till sig nämndens synpunkter och önskemål. För att möta detta så går 
förvaltningen igenom tjänsteskrivelserna utifrån nämndens perspektiv så att texten 
är klarspråkad och att nämnden får de underlag som behövs för att sätta sig in i 
ärendet. Förvaltningen ser också till att alla beslut och beställningar förs in på den 
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beredningslista som förvaltningen jobbar efter för att säkerställa att ärendena 
kommer till nämnden i rätt tid.  

Sedan ett drygt år tillbaka utbildas nyanställda i ”kommunkunskap” och 
dokumenthantering. Det har resulterat i en större medvetenhet hur det fungerar att 
jobba i en kommunal organisation. 

Förvaltningen jobbar medvetet med att vara så tydliga som möjligt och samtidigt 
höja kunskapen hos den nya nämnden i varje enskilt ärende. Till exempel får 
nämnden information i större ärenden på nämndmötet innan det nämndmöte då 
beslutet ska fattas. Det ger nämnden utrymme för frågor, reflektion och politisk 
beredning.  

Bilaga: Ledamotsinitiativ (2022-11-16 TN §119) 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden tackar för förvaltningens återkoppling på ledamotsinitiativet om 
kvalitetssäkring av nämndens beslutsunderlag. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden tackar för förvaltningens återkoppling på ledamotsinitiativet om 
kvalitetssäkring av nämndens beslutsunderlag. 

Yrkanden 
Krister Larsson (M) och Ingvar Magnusson (NE) yrkar på ytterligare en 
beslutspunkt: 

Tekniska nämnden följer upp kvalitetssäkringen av nämndens beslutsunderlag på 
nämndens möte i december 2023. 

André Nyman van der Kaay (C), Anders Ottosson (KD), Karin Tempelman (MP), 
Lars Engelberg (S), Johan Engwall (S), Marie Ekberg (S) och Ronny Holmberg 
(SD) yrkar bifall till Krister Larssons och Ingvar Magnussons förslag. 

Beslutsgång 
Ordförande finner att det finns förvaltningens förslag till beslut och ett 
tilläggsyrkande. Han frågar nämnden om de kan besluta enligt förslag och finner 
att nämnden bifaller detta. 

__________  



Protokoll  26 (36) 

Sammanträdesdatum  
2023-06-15  

 

Tekniska nämnden 
 

Justerarnas signaturer Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

 

Paragraf 90 Ärendenummer TF2023/287 

Svar på medborgarförslag - avhärdare vid vattenverket 

Beslut 
Tekniska nämnden besvarar medborgarförslaget om att avhärda dricksvattnet med 
att det kommer att införas i samband med införandet av den nya 
dricksvattenförsörjningen. 

Beskrivning av ärendet 
Tekniska nämnden tog emot ett medborgarförslag i februari 2023 om att avhärda 
det kommunala dricksvattnet i Enköping för att minska problem med 
kalkavlagringar. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Dricksvattnet i Enköping har en hög hårdhetsgrad på grund av kalkrik jord- och 
berggrund vilket kan medföra kalkavlagringar i till exempel köks- och 
hygienutrymmen. Hårt vatten är ofarligt ur hälsoperspektiv men kan påverka 
installationer som till exempel kopparrör och vissa hushållsapparater och 
förvaltningen ser behovet av att sänka hårdhetsgraden i dricksvattnet.  

Enköpings kommun kommer under 2023 starta planering och projektering för en ny 
dricksvattenförsörjning med ett nytt vattenverk. Dricksvattnet kommer både att 
överföras från Västerås och hämtas från våra befintliga vattentäkter. Med den nya 
dricksvattenförsörjningen kommer dricksvattnet få en lägre hårdhetsgrad som 
kommer minska risken för kalkavlagringar och påverkan på hushållsinstallationer. 
Det nya vattenverket och den nya dricksvattenförsörjningen planeras att kunna tas 
i bruk under slutet av 2029.  

Bilaga: Medborgarförslaget, KS2022/88. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden besvarar medborgarförslaget om att avhärda dricksvattnet med 
att det kommer att införas i samband med införandet av den nya 
dricksvattenförsörjningen. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden besvarar medborgarförslaget om att avhärda dricksvattnet med 
att det kommer att införas i samband med införandet av den nya 
dricksvattenförsörjningen. 
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__________ 
 
Kopia till: 
Kommunfullmäktige för kännedom 
Förslagsställaren  
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Paragraf 91 Ärendenummer TF2023/187 

Svar på medborgarförslag - Införa rätt för barn att äta 
vegansk kost om de så önskar, från förskolan och 
uppåt 

Beslut 
Tekniska nämnden besvarar förslaget om rätten för barn att välja vegankost med 
att det finns en plan att införa detta till höstterminen 2024. 

Beskrivning av ärendet 
Tekniska nämnden har tagit emot ett medborgarförslag om barn i förskola och 
skola ska ha möjlighet att välja vegans kost, se bilaga. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Förvaltningen planerar att kunna erbjuda vegankost inom skola och förskola från 
och med höstterminen 2024. Livsmedelsverket avråder inte från att servera 
vegansk mat om skolan eller förskolan har den kompetens och de resurser som 
krävs för att servera en väl planerad vegansk meny. Det krävs goda kunskaper om 
mat och näringsämnen för att klara detta. Under läsåret 2023/2024 kommer 
förvaltningen att säkerställa kompetens och resurser och arbeta fram rutiner för 
specialkoster och anpassade måltider.  

Förutom en väl sammansatt måltid krävs även berikade produkter och tillskott för 
att komplettera med näringsämnen som saknas i kosten. Det ansvaret har 
vårdnadshavaren. Det kommer krävas intyg från vårdnadshavare för att tydliggöra 
att det inte är förskolans/skolans ansvar att komplettera maten med kosttillskott. 

Bilaga: Medborgarförslaget, KS2022/674. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden besvarar förslaget om rätten för barn att välja vegankost med 
att det finns en plan att införa detta till höstterminen 2024. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden besvarar förslaget om rätten för barn att välja vegankost med 
att det finns en plan att införa detta till höstterminen 2024. 

__________ 
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Kopia till: 
Kommunfullmäktige för kännedom 
Förslagsställaren  
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Paragraf 92 Ärendenummer TF2023/286 

Svar på medborgarförslag - sänka hastighetsgränser i 
Haga 

Beslut 
Medborgarförslaget om att sänka hastighetsgränsen i Haga avslås. 

Beskrivning av ärendet 
Tekniska nämnden har i februari 2023 tagit emot ett medborgarförslag om att 
sänka hastighetsgränsen mellan Haga och Ekudden, se bilaga. Förslagsställaren 
har två önskemål:  

1. Att sträckan mellan Hagas tätbebyggda område och Ekudden får sänkt 
hastighet till 50 kilometer i timmen. 

2. Att sträckan längs Tessin D Ä allé inom det tätbebyggda området sänks till 
30 kilometer i timmen. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Enligt nuvarande bestämmelser får ett område förklaras som tättbebyggt om det 
har stads- eller bykaraktär. Bebyggelse längs en väg eller ett mindre antal 
bostadshus (20-30 hus) räcker inte för att kategorisera en plats som tättbebyggt 
område. Tekniska nämnden beslutade 2020-10-28 att förklara Haga som 
tätbebyggt område inom det område vid Haga slott som uppfyller kriterierna för 
tätbebyggt område. De fick då sänkt hastighet från 70 till 50 kilometer i timmen. 

1. Vägen mellan Hagas tättbebyggda område och Ekudden uppfyller inte de 
förutsättningar som krävs för att beskrivas som ett tättbebyggt område och 
bashastigheten är därför 70 kilometer i timmen. Om samfälligheten för den 
enskilda vägen vill ansöka om lägre hastighet så görs det till länsstyrelsen.  

2. Vägen längs Tessin DÄ allé som gränsar till Hagas tättbebyggda område 
uppfyller inte kriterierna för att sänka hastigheten från 50 till 30 kilometer i 
timmen enligt förvaltningens bedömning. Principen för 30 kilometer i 
timmen är exempelvis att vägen passerar förbi skolor och förskolor eller 
där det är mycket tätt med entréer eller höga flöden av korsande 
gångtrafik.  

Platsen omkring Ekudden och Haga strand befinner sig under utveckling och kan 
komma att förändras till att omfattas som ett tättbebyggt område i framtiden. 
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Bilaga 1: Karta över Haga 
Bilaga 2: Medborgarförslaget, KS2023/2 
 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Medborgarförslaget om att sänka hastighetsgränsen i Haga avslås. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Medborgarförslaget om att sänka hastighetsgränsen i Haga avslås. 

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunfullmäktige för kännedom  
Förslagsställaren  
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Paragraf 93 Ärendenummer TF2022/983 

Svar på medborgarförslag - Cykelväg till Haga 

Beslut 
Tekniska nämnden besvarar medborgarförslaget om att en upprustning av 
grusvägen mellan Haga och Enköping är planerad under hösten 2023. 

Beskrivning av ärendet 
Tekniska nämnden har tagit emot ett medborgarförslag i september 2022 om att 
uppföra en gång- och cykelväg mellan Haga och Enköping. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Förvaltningen ser behovet av en belyst gång- och cykelväg mellan Haga och 
Enköping och har tittat på möjliga lösningar. Projektet är pausat för att lösa andra 
utmaningar så som dagvattenhanteringen i området, upphandling av mark samt 
avtal om servitut längs sträckan. 

Under tiden kommer den befintliga grusvägen mellan Haga och Enköping att 
rustas upp genom att montera ny belysning och förbättra beläggningen på enstaka 
platser längs vägen så att det blir tryggare och säkrare att gå och cykla där. 
Upprustningen för grusvägen är planerad i höst 2023.  

Bilaga: Medborgarförslaget, KS2022/669. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden besvarar medborgarförslaget om att en upprustning av 
grusvägen mellan Haga och Enköping är planerad under hösten 2023. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden besvarar medborgarförslaget om att en upprustning av 
grusvägen mellan Haga och Enköping är planerad under hösten 2023. 

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunfullmäktige för kännedom 
Förslagsställaren  
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Paragraf 94 Ärendenummer TF2022/1238 

Svar på medborgarförslag - ta bort trafikhinder vid ICA 
Örsundsbro på grund av skaderisk 

Beslut 
Medborgarförslaget om att ta bort trafikhinder vid infarten till Ica i Örsundsbro 
besvaras med att förvaltningen förmedlar förslaget till Trafikverket som ansvarar för 
vägen.  

Beskrivning av ärendet 
Tekniska nämnden har i november 2022 tagit emot ett medborgarförslag om att ta 
bort trafikhinder vid infarten till Ica i Örsundsbro, se bilaga. Förslagsställaren anser 
att trafikhindret framför allt är farligt när man kommer på moped. Den fasade 
trottoarkanten är ett hinder som blir hal när det regnar.  

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Förvaltningen uppskattar att förslagsställaren är mån om trafiksäkerheten. I just det 
här fallet kan kommunen inte göra något åt den fasade trottoarkanten eftersom det 
är Trafikverket som ansvarar för vägen och parkering tillhör Ica. Förvaltningen 
kommer därför att skicka vidare medborgarförslaget till Trafikverket i samband med 
beslutet i tekniska nämnden. 

Bilaga: Medborgarförslaget, KS2022/43. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Medborgarförslaget om att ta bort trafikhinder vid infarten till Ica i Örsundsbro 
besvaras med att förvaltningen förmedlar förslaget till Trafikverket som ansvarar för 
vägen.  

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Medborgarförslaget om att ta bort trafikhinder vid infarten till Ica i Örsundsbro 
besvaras med att förvaltningen förmedlar förslaget till Trafikverket som ansvarar för 
vägen.  
__________ 

Kopia till: 
Kommunfullmäktige för kännedom 
Förslagsställaren 
Trafikverket  



Protokoll  34 (36) 

Sammanträdesdatum  
2023-06-15  

 

Tekniska nämnden 
 

Justerarnas signaturer Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

 

Paragraf 95 Ärendenummer TF2023/581 

Svar på medborgarförslag - Belysning gång och 
cykelvägen utefter Ullundavägen 

Beslut 
Tekniska nämnden besvarar medborgarförslaget om belysning längs gång- och 
cykelvägen längs Ullundavägen med att arbete pågår och den nya belysningen 
kommer att vara på plats till hösten 2023. 

Beskrivning av ärendet 
Tekniska nämnden har i maj 2023 tagit emot ett medborgarförslag om att införa 
gatubelysning längs gång- och cykelvägen på Ullundavägen, se bilaga. Nuvarande 
gatubelysning längs bilvägen klarar inte att lysa upp gång- och cykelvägen på 
grund av träden.  

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Förvaltningen har uppmärksammat att belysningen inte räcker till längs gång- och 
cykelvägen längs Ullundavägen. En kompletterande belysning är beställd och till 
sommaren pågår kabelutsättning och rörläggning under infarter. Den nya 
belysningen väntas vara på plats till september 2023. 

Bilaga: Medborgarförslaget, KS2023/68. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden besvarar medborgarförslaget om belysning längs gång- och 
cykelvägen längs Ullundavägen med att arbete pågår och den nya belysningen 
kommer att vara på plats till hösten 2023. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden besvarar medborgarförslaget om belysning längs gång- och 
cykelvägen längs Ullundavägen med att arbete pågår och den nya belysningen 
kommer att vara på plats till hösten 2023. 

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunfullmäktige för kännedom 
Förslagsställaren  



Protokoll  35 (36) 

Sammanträdesdatum  
2023-06-15  

 

Tekniska nämnden 
 

Justerarnas signaturer Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

 

Paragraf 96 Ärendenummer TF2022/806 

Extra sammanträde för teknisk nämnd 28 augusti 2023 

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar om ett extra nämndsammanträde måndagen den 28 
augusti 2023. 

Beskrivning av ärendet 
Enligt kommunallagen kapitel 6 paragraf 23 bestämmer nämnden tid och plats för 
sina sammanträden. Tekniska nämnden behöver ett extra nämndmöte för att 
revidera nämndens årsplan för 2023 senast 31 augusti utifrån den ändringsbudget 
som kommunfullmäktige väntas besluta om den 19 juni.  

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Tekniska nämnden föreslås ett extra nämndmöte måndagen den 28 augusti 
klockan 13.00-15.00. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden beslutar om ett extra nämndsammanträde måndagen den 28 
augusti 2023. 

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunledningsförvaltningen för kännedom.  



Protokoll  36 (36) 

Sammanträdesdatum  
2023-06-15  

 

Tekniska nämnden 
 

Justerarnas signaturer Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

 

Paragraf 97  

Meddelanden 

Beskrivning av ärendet 
Meddelanden är en sammanställning av beslut som meddelats tekniska nämnden 
eller skrivelser som bör komma tekniska nämnden till del för kännedom. 

Följande beslut eller skrivelser har tekniska nämnden tagit del av: 

· Beslut om driftskostnad Kulturhus Joar (2023-05-25 UPN §54) 
· Inkommen skrivelse och förslag på svar angående va-verksamhetsområde 

i Ekudden. 
· Finansiering av planering för ny dricksvattenförsörjning (2023-05-29 KS 

§117) 
· Genomförandebeslut Lillsidanskolan (2023-05-29 KS §118) 
· Genomförandebeslut Örsundsbroskolan (2023-05-29 KS §119) 
· Ändringsbudget 2023 samt ändring av reglemente (2023-05-29 KS §124) 
· Delegation investering- och driftskostnader för kommunhuset (2023-06-13 

KS §114) 

__________ 
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